
Protokół  Nr XLV/2022 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 30 czerwca 2022 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

XLV (45) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 30 czerwca 2022 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Agnieszka Bartoszek i Marzena Gąsienica. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę Chrzanowską, 

Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę 

Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie Magdalenę Bardua, Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie 

Paulinę Undrych-Matkowską, przewodniczących jednostek pomocniczych gminy (sołtysów i 

przewodniczących zarządów osiedli), radnych oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 

„Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w 

sprawie zmiany porządku sesji. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 12 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zamiany działek nr 7/198 i nr 7/199 wraz  

z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 na działki nr 7/151 i nr 7/152 wraz  

z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 – własność prywatna) - jako ppkt 17. Powiedziała, że projekt 

przedmiotowej uchwały nie był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą i radni 
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otrzymali go w dniu dzisiejszym. Poinformowała także o dwóch autopoprawkach do projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok. Pierwszą 

autopoprawkę radni otrzymali i spowoduje ona zmiany w załączniku nr 2 do uchwały, ale nie 

spowoduje zmian ogólnych budżetu. Natomiast druga autopoprawka również spowoduje zmiany 

w załączniku nr 2 do uchwały i nie spowoduje zmian ogólnych budżetu. Zmianie ulegną wpisy w 

wieloletniej prognozie finansowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez W. W. 

Poinformował, że w wyniku przeprowadzonej analizy Komisja skarg, wniosków i petycji na swoim 

posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2022 r. stwierdziła, że w otrzymanej petycji nie zostało wskazane 

miejsce zamieszkania ani siedziba każdego z podmiotów wnoszącego petycję, wskazano jedynie 

adres do kontaktu jednego podmiotu, co jest przeszkodą do rozpatrzenia petycji w myśl art. 7 ust. 

1 ustawy o petycjach. Ponadto petycja nie zawiera wskazania przedmiotu petycji. Zaproponował 

wprowadzenie projektu uchwały w ppkt 12 jako ppkt 18. 

Innych wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowania imienne nad wnioskami 

w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt 12 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektów 

uchwał w sprawach: 

1) zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zamiany 

działek nr 7/198 i nr 7/199 wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 na działki nr 7/151 i nr 

7/152 wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 – własność prywatna) - jako ppkt 17: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

2) pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez W. W. – jako  ppkt 18: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 



3 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 30 czerwca 2022 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XLIV/2022 z 26.05.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Opieka zdrowotna w Gminie Borne Sulinowo, realizacja świadczeń medycznych w 2021 roku, 

kontrakty na 2022 rok, problemy i zamierzenia na przyszłość. 

Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

9. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 

roku. 

10. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo, w tym: 

1) debata nad raportem o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok; 

2) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego Gminy Borne Sulinowo. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok; 

2) absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok. 
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12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/207 wraz z udziałem 1/108 w 

działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo); 

2) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 22/65 w 

miejscowości Dąbrowica); 

3) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu użytkowego o pow. użytk. 125,85 m2 wraz z udziałem w 

gruncie, położonego na działce nr 11/13 w m. Silnowo); 

4) wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 (zmiany w 

preliminarzu wydatków); 

5) wprowadzenia czasowego zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów 

alkoholowych na określonym obszarze części Miasta Borne Sulinowo w celu zapewnienia 

porządku publicznego na czas XVII Zlotu Pojazdów Militarnych w Bornem Sulinowie; 

6) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 dni nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowych oznaczonych działkami nr 43/1, 

43/4, 53/5 oraz część tj. 1620 m2 z działki nr 42 w m. Borne Sulinowo); 

7) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 miesięcy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonych działkami nr 26/1, nr 

26/4 i części tj. 4946 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 7/76 w m. Borne Sulinowo); 

8) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości zabudowanej budynkiem garażowym na 

działce nr 41/10 oraz części budynku administracyjno-biurowego tj. 1035,86 m2 i części 

nieruchomości gruntowej  tj. 1901,42 m2 na działce nr 41/6 w m. Borne Sulinowo); 

9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części tj. 564 m2 z nieruchomości gruntowej oznaczonej 

działką nr 277/3 w m. Silnowo); 
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10) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części tj. 374 m2 z nieruchomości gruntowej oznaczonej 

działką nr 148/1 w m. Krągi); 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022; 

12) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLIV/692/2022 Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

13) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok; 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022; 

15) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

16) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2022-2034; 

17) zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zamiany 

działek nr 7/198 i nr 7/199 wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 na działki nr 7/151 i nr 

7/152 wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 – własność prywatna); 

18) pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez W. W. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

16. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XLIV/2022 z 

26.05.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady 

Miejskiej był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy 

są uwagi do protokołu Nr XLIV/2022 z 26.05.2022 r. 
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Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLIV/2022 z 26.05.2022 r.: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLIV/2022 z 26.05.2022 r. został przyjęty. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym: 

1. Dokonano oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem 

Sulinowie. 

2. Wypracowano stanowisko w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Borne Sulinowo za 2021 rok i sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok 

oraz udzielenia absolutorium. 

3. Omówiono sytuację przedsiębiorców w gminie, wsparcie ze strony samorządu (istniejące i 

oczekiwane) i kierunki rozwoju gospodarczego gminy. 

4. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 30 czerwca 2022 r. 

5. Wydano opinię na temat możliwości zmiany wysokości bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego nr 6 przy Al. Niepodległości 46A w Bornem Sulinowie. 
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Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco:  

1. Wizytacja pól namiotowych, kąpielisk, obiektów sportowych i szlaków turystycznych 

(posiedzenie wyjazdowe). 

2. Ocena przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 roku, w tym 

podsumowanie wyjazdowego posiedzenia komisji. 

3. Opieka zdrowotna w Gminie Borne Sulinowo, realizacja świadczeń medycznych w 2021 roku, 

kontrakty na 2022 rok, problemy i zamierzenia na przyszłość. 

Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

4. Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok w zakresie działania 

komisji. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji, będących przedmiotem sesji 

zwołanej na 30 czerwca 2022 r.  

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok wraz z opinią regionalnej 

izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informację o stanie mienia komunalnego i na tej 

podstawie sporządziła wniosek o udzielenie Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium tytułu 

wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za rok 2021. 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpatrzyła petycję złożoną 

wniesioną przez grupę podmiotów, a dotyczącą złego zagospodarowania brzegu jeziora Pile. W 

wyniku przeprowadzonej analizy komisja zarekomendowała Radzie Miejskiej pozostawienie petycji 

bez rozpatrzenia z uwagi na niezachowanie wymogów formalnych. 

W dniu 25 maja 2022 r. uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z sołtysami Gminy Borne Sulinowo 

z okazji Dnia Sołtysa. 

W dniu 26 czerwca 2022 r. – na zaproszenie Koła Gospodyń Wiejskich w Łubowie – uczestniczyłem 

w uroczystym zakończeniu projektu „Ocaleni od zapomnienia – o historii społeczności Łubowa”, 

realizowanego dzięki Fundacji ORLEN.”. 
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Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu. 

Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos zabrali: 

Sołtys sołectwa Starowice Rafał Zblewski powiedział, iż słyszał, że odbyło się spotkanie na temat 

Internetu, to znaczy na temat światłowodów prowadzonych w powiecie. Zapytał, jakie jest 

zaawansowanie i ewentualnie jak nasza gmina jest rozpatrywana. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że było spotkanie w starostwie i firma, która 

realizuje przedsięwzięcia związane z budową sieci światłowodowych, przedstawiła stan wykonania 

na dzień spotkania oraz stan, który jeszcze ewentualnie będzie wykonywać w ramach posiadanych 

środków na inwestycje. Ze sprawozdania wynikało, że te światłowody będą wybudowane do 

określonej ilości przyłączy czy obiektów. To nie jest tak, że firma realizuje i wykonuje dowolną 

liczbę przyłączy w dowolnych miejscowościach gminy. Na to otrzymali stosowne środki i w trakcie 

procedury zamawiania tymi środkami zewnętrznymi określili ilość przyłączy. Są w trakcie prac i te 

prace powinny się zakończyć do końca roku. Podkreślił, że to są realizacje, które są dofinansowane 

zewnętrznie. To nie są komercyjne działania firmy, ale to nie znaczy, że tych komercyjnych działań 

firma nie prowadzi.  To już ściśle zależy jakby od nich, bo jeśli wybudują sieci, to będzie możliwość 

dokładania przyłączy, ale to trzeba się kontaktować już bezpośrednio, bo to nie jest realizacja 
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poprzez gminę, czyli my w tym nie bierzemy takiego udziału jako inwestor. Bezpośrednio z nimi 

trzeba wejść w kontakt i ewentualnie rozmawiać, czy to w ramach komercyjnej usługi, jeśli chce się 

mieć światłowód. 

Sołtys sołectwa Starowice Rafał Zblewski powiedział, że bardziej mu chodziło jakie miejscowości 

w naszej gminie będą objęte nie samym przyłączem, tylko liniami całymi. Zapytał, jakie 

miejscowości w naszej gminie. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że nie będzie teraz wymieniał ilości tych 

miejscowości, jest ich szereg. Powiedział, że ta informacja jest na naszej stronie internetowej. 

Poprosiliśmy o taką o taką informację, żeby przesłano do nas. Jeśli jej nie ma, to będzie pełna 

informacja na stronie internetowej. Stwierdził, że to nie jest czas, żebyśmy teraz wymieniali, bo nie 

chce się pomylić i kogoś w błąd wprowadzić. 

Sołtys sołectwa Jeleń Mariola Dębczyńska zwróciła się z prośbą, żeby po prostu ich informować o 

tego typu inwestycjach lub podobnych. Poinformowała też, że zadzwoniła do Urzędu do Pana 

Zająca, który powiedział, że prawdopodobnie jest ustalony światłowód, natomiast wątpi czy jest 

pozwolenie czy nie. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwracając się do Pani Sołtys powiedziała, że my też nie jesteśmy o 

tym informowani. Ta inwestycja, która w tej chwili odbywa się na terenie gminy, dane dotyczące 

ilości przyłączeń, były zbierane 7-8 lat temu co najmniej. Powiedziała na przykładzie tylko swojej 

miejscowości, gdzie jest numeracji około 18, a z tych informacji, które ma przyłącza są planowane 

tylko do 5 budynków. Nie ma żadnych informacji od inwestora, że cokolwiek będzie działo się na 

terenie gminy, nie mówiąc o tym, że wielu mieszkańców jest niezadowolonych. Nie mamy pełnej 

informacji, bo oni nas po prostu o tym nie informowali. 

Sołtys sołectwa Jeleń Mariola Dębczyńska zapytała, czy to jest nasza inwestycja. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że absolutnie nie, nie mamy z tym nic wspólnego, 

to nie jest nasza inwestycja. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal zwracając się do sołtysów zwrócił uwagę, iż przed chwilą 

powiedział, że to nie jest inwestycja gminy. Prosił, żeby słuchać, co się mówi. Powiedział też, że 

sprawy przyłączy były już odpowiednio wcześniej załatwione. Mówił o tym, że były przeznaczone 
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środki i w ramach tych środków zewnętrznych, nie gminnych naszych, a zewnętrznych unijnych 

były ściśle określone te ilości. To była inwestycja firmy prywatnej, która realizowała swoje sieci 

przy wsparciu środków unijnych. Innym zadaniem jest komercyjne realizowanie przyłączy, na które 

ktoś może zawnioskować. Każdy z przyłączanych podmiotów musi podpisać umowę, zasilić swój 

obiekt i tak dalej, bo oni budują sieci i przyłącza do obiektów.  

Burmistrz Dorota Chrzanowska dodała, że tą sieć wykonuje firma Orange, bo faktycznie oni 

wygrali przetarg, ale mieszkańcy mogą podpisać obojętnie z jakim innym dostawcą, to nie musi być 

podpisane wcale właśnie z Orange. My nie mieliśmy żadnej informacji, nawet nie wiedzieliśmy, że 

to się zadzieje na terenie u nas, ani nie mieliśmy też wpływu do jakich miejscowości, ani potem do 

jakich posesji to będzie podłączone. A dane mają bardzo nieaktualne. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głos zabrali: 

Radna Elżbieta Niepelt zabrała głos w sprawie inwestycji dotyczącej światłowodu realizowanej 

przez firmę Orange. Powiedziała, że te lokale, które były ujęte w projekcie, mogą już podpisywać, 

zgłaszając tam właśnie do danej firmy, chęci podłączenia i oni doprowadzą bezpłatnie to przyłącze. 

Natomiast lokale, które nie były ujęte w projekcie, mogą już niebawem złożyć wniosek o tak zwane 

dogęszczenie, bo taki problem wyniknął u nich z budynkiem, w którym znajduje się świetlica 

wiejska. Poinformowała, że od razu zgłaszali  - w porozumieniu z Dyrektor Panią Pauliną Undrych-

Matkowską - prośbę o ujęcie też tego lokalu do tego przyłącza. Jednak nie przyłączono, jeśli chodzi 

o świetlicę, pomimo że w tym budynku było robione przyłącze, bo to jest 21A, a w 21 było 

przyłącze i bardzo ten temat tam był szeroko dyskutowany. Pisała do nich pisma, maile i 

powiedziano, że ponieważ nie było ujęte w chwili planowania, nie może być teraz podłączone. Oni 

nawet tam przygotowali wszystko, ale samego podłączenia w tej chwili nie mogą dokonać. Trzeba 

po prostu pisać wniosek o dogęszczenie. Z Panią Dyrektor będziemy w kontakcie i takowy wniosek 

złożymy niebawem. Poinformowała także o odbytej w sobotę w Radaczu bardzo ciekawej imprezie 

zorganizowanej przez m.in. Stowarzyszenie Miłośników Miejscowości Radacz. Było to 

podsumowanie i uroczyste zakończenie projektu "Wypisz wymaluj z historią w tle", na które 
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Stowarzyszenie otrzymało dotację z fundacji Orlen w ramach czwartej edycji programu "Moje 

miejsce na ziemi". Realizatorem tego przedsięwzięcia było Stowarzyszenie Miłośników 

Miejscowości Radacz, którego głównym autorem i koordynatorem wszystkich zajęć była Pani 

Agnieszka Lewicka, pracownik świetlicy i biblioteki w Radaczu, pracownik Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bornem Sulinowie i Centrum Kultury i Rekreacji. Patronat honorowy nad projektem 

objęła Burmistrz Bornego Sulinowa Pani Dorota Chrzanowska i bardzo serdecznie podziękowała za 

ten patronat, za wsparcie i za obecność Pani Burmistrz. Ponadto partnerami w projekcie - oprócz 

Gminy Borne Sulinowo - było Centrum Kultury i Rekreacji, Miejska Biblioteka Bornem Sulinowie, 

Juchowo projekt wiejski, w tym Fundacja imienia Stanisława Karłowskiego w Juchowie, 

Spółdzielnia Socjalna Grupa Budowlana, Spółka Rolnicza Juchowo. Podziękowała wszystkim 

instytucjom, stowarzyszeniom i osobom (podając imię nazwisko), które włączyły się i udzieliły 

pomocy w realizacji imprezy, a także wzięły w niej udział. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 8. Opieka zdrowotna w Gminie Borne Sulinowo, realizacja świadczeń 

medycznych w 2021 roku, kontrakty na 2022 rok, problemy i zamierzenia na 

przyszłość. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną 

na temat opieki zdrowotnej w Gminie Borne Sulinowo. Poinformował, że tematem zajmowała się 

Komisja Rozwoju. Po tym zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się z przygotowaną informacją pisemną na temat funkcjonowania 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie oraz uzyskała wiele informacji od Dyrektora 

Zespołu dotyczących stanu opieki zdrowotnej w Gminie Borne Sulinowo i bieżącej działalności. 

Zakres świadczonych usług podstawowej opieki zdrowotnej nie uległ zmianie i obejmuje 

świadczenia lekarza POZ, położnej POZ, pielęgniarki POZ, pielęgniarki szkolnej oraz świadczenia 
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transportu sanitarnego. Dostęp do lekarza pierwszego kontaktu jest zaspokojony na odpowiednim 

poziomie, przy wsparciu dwóch lekarzy wspomagających, aby zapewnić mieszkańcom ciągłość i 

dostępność do podstawowej opieki zdrowotnej. 

W ZOZ jest zabezpieczony także dostęp do usług lekarza pediatry. Na okres obowiązywania umów 

z lekarzami POZ została zawarta umowa z lekarzem pediatrii na udzielanie bezpłatnych konsultacji 

pediatrycznych dla dzieci chorych oraz dzieci zdrowych poddawanym szczepieniom ochronnym. 

W Zespole Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie są świadczone usługi zdrowotne 

ambulatoryjnej opieki specjalistycznej i leczenia stomatologicznego w zakresie poradni: chirurgii 

ogólnej, położniczo-ginekologicznej, okulistyki, wenerologii i dermatologii, stomatologii ogólnej i 

dziecięcej oraz protetyki. Od stycznia 2022 r. do 31 maja 2022 r. nie były realizowane świadczenia 

zdrowotne w poradni okulistyki, gdyż lekarz udzielający świadczeń zrezygnował. W wyniku 

intensywnych poszukiwań udało się zawrzeć umowę z lekarzem okulistą i od czerwca br. została 

wznowiona działalność poradni okulistyki. 

Komisja docenia starania Dyrektora Zespołu w kierunku pozyskania i zatrudnienia lekarza 

podstawowej opieki zdrowotnej oraz stomatologa do Ośrodka Zdrowia w Bornem Sulinowie. 

Ważnym aspektem funkcjonowania Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie jest dobra 

kondycja finansowa, gdyż wysokość środków finansowych uzyskiwanych z prowadzonej 

działalności medycznej, na chwilę obecną zapewnia płynność finansową jednostki. 

Komisja Rozwoju wysoko oceniła starania na rzecz poprawy usług medycznych, a tym samym 

podnoszenia standardu placówek wchodzących w skład Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem 

Sulinowie, poprzez doposażenie pomieszczeń medycznych i administracyjnych w nowe meble oraz 

urządzenia i sprzęt niezbędny do prawidłowego funkcjonowania. Powyższe zakupy zostały 

zrealizowane z własnych środków finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej. 

Podsumowując, Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działalność Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Bornem Sulinowie w zakresie realizacji świadczeń medycznych i nie wniosła zastrzeżeń.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że w sesji uczestniczy Dyrektor Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie Pani Magdalena Bardua. Zapytał, czy są uwagi, pytania do 

informacji. 

Radna Izabela Jadwiżyc powiedziała, iż wydaje się, że chyba wszyscy powinniśmy bardzo 

serdecznie podziękować za te wszystkie starania, za to, że Dyrektor ZOZ bardzo się angażuje w to, 

aby cała nasza gmina miała lekarza, miała dostęp. Podziękowała za wszelkiego rodzaju działania, 

zaczynając od tego, co było w czasie pandemii, że zawsze mogliśmy pójść do tego ZOZ-u, że 

mogliśmy skorzystać z państwa pomocy, poprzez ten czas, kiedy już jest troszeczkę inna sytuacja. 

Podziękowała za to wszystko, bo to wpływa na to, że nasi mieszkańcy są zdrowi, zaopatrzeni, 

bezpieczni, a przede wszystkim mają tą świadomość, że mają na kogo liczyć. 

Radna Anetta Chołody dołączyła się do tych podziękowań. Zwracając się do Dyrektora ZOZ 

podziękowała za te ogromne starania, które są Pani całego Zespołu, to wszystko co mamy, bo 

rzeczywiście szybki dostęp do lekarza, za te przepiękne ośrodki zdrowia. To, że nawet w Łubowie 

odeszła pani doktor, którą bardzo ceniliśmy, to pani i tak poczyniła takie starania, że nadal ta 

opieka jest i w każdej chwili możemy się dostać do tego lekarza. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Dyrektora ZOZ, czy może by chciała 

kilka słów nam wspomnieć. 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej Magdalena Bardua powiedziała, że musieli zawiesić 

działalność poradni okulistycznej z tego względu, że zdarzył się wypadek losowy Pani doktor 

okulistce i ze względów życiowych, osobistych nie mogła świadczeń dalej udzielać, chociaż bardzo 

chciała. Teraz przyjeżdża Pani doktor z Kołobrzegu, zobaczymy jak długo. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeszedł do podjęcia uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za 2021 rok. Powiedział, że art. 53a ust. 1 ustawy z dnia 15 

kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (Dz. U. z 2022r. poz. 633 z późn. zm.) nakłada na 

kierownika samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej obowiązek sporządzenia i 

przekazania do 31 maja każdego roku podmiotowi tworzącemu raportu o sytuacji ekonomiczno-

finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej (w roku 2022 termin został 
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wydłużony do 30 czerwca). Spełniając ustawowy obowiązek Dyrektor ZOZ w Bornem Sulinowie 1 

czerwca 2022 r. złożył w Urzędzie Miejskim raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. Raport został 

przygotowany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawiera w 

szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę 

sytuacji ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń. 

Rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 12 kwietnia 2017 r. w sprawie wskaźników ekonomiczno-

finansowych niezbędnych do sporządzenia analizy oraz prognozy sytuacji ekonomiczno-finansowej 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej (Dz. U. z 2017 r. poz. 832) określiło 

wskaźniki ekonomiczno-finansowe oraz sposób obliczania niniejszych wskaźników. Wskaźniki 

zawarte w raporcie uzasadniają pozytywną ocenę sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. Zgodnie z art. 53a 

ust. 4 cytowanej na wstępie ustawy organ tworzący dokonuje oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej na podstawie przedłożonego 

raportu. Zapytał o opinie Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że na posiedzeniu komisja także 

dokonała oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za rok 2021 w oparciu o przedłożony raport i wydała opinię 

pozytywną. Za rok 2021 Zespół Opieki Zdrowotnej osiągnął stratę w kwocie 88.634,60zł, jednakże 

w latach poprzednich Zespół osiągał zyski, które były przekazywane na zwiększenie kapitału 

zakładowego. Zakup aparatury medycznej, karetki transportu sanitarnego, które według 

przyjętych norm są amortyzowane metodą liniową, spowodował wyższe koszty działalności, co 

wpływa na sumaryczną wysokość poniesionych kosztów, a w rezultacie na wynik finansowy. Strata 

za rok 2021 zostanie pokryta z wypracowanego przez lata funduszu zakładowego, który na dzień 

31 grudnia 2021 r. wynosił 1.462.295,58zł, co jest zgodne z art. 57 ust.2 pkt 1 ustawy o działalności 

leczniczej. Z powyższego raportu wynika, że biorąc pod uwagę uzyskiwane wyniki finansowe, 

Zakład działa efektywnie, a generowanie od kilku lat zysku daje zabezpieczenie finansowe 

jednostki w przypadku nieprzewidzianych zdarzeń losowych. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za 2021 rok: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/694/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022 r. w 

sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za 2021 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 

Ad 9. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu 

turystycznego w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje pisemne 

na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 roku, 

przygotowane przez Referat Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego, 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejską Bibliotekę Publiczną w Bornem Sulinowie. 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 12, nr 13 i nr 14 do protokołu. 

Poinformował, że tematem zajmowała się Komisja Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego 

tejże komisji o przedstawienie opinii o stanie przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu 

turystycznego w 2022 roku. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2022 r. zajmowała się stanem przygotowania 

Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 roku. 

Członkowie komisji zapoznali się z informacjami przygotowanymi przez Referat Promocji, Turystyki 

i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego, Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejską Bibliotekę 

Publiczną. 
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Analizę tematyki komisja poprzedziła posiedzeniem wyjazdowym w celu bezpośredniego 

zapoznania się ze stanem przygotowania Gminy Borne Sulinowo na przyjęcie turystów i 

zapewnienia im odpowiedniej - w miarę możliwości finansowych - bazy do wypoczynku. 

Członkowie komisji zwizytowali poniższe tereny: tereny rekreacyjne - plaże „Słoneczną” i „Zieloną” 

w Bornem Sulinowie, kąpielisko – plażę Marina w Bornem Sulinowie, tereny Arboretum i tzw. 

„leśnej klasy” z parkingiem dla wędkarzy w Zatoce Cichej w Bornem Sulinowie, przystań kajakową 

przy ul. Sportowej w Bornem Sulinowie – w budowie (dawne pole namiotowe), teren rekreacyjny – 

plażę przy ul. Nadbrzeżnej w Bornem Sulinowie, pole biwakowe w Łubowie, parking nad jeziorem 

Pile usytuowany przy drodze krajowej nr 20, tereny rekreacyjne - plaże w Piławie, Dąbrowicy, 

Silnowie Dolnym oraz w Jeleniu. Komisja zwizytowała także tereny, na których realizowane są 

zadania m.in. ze środków Funduszu Sołeckiego tj.: wiaty rekreacyjne w miejscowościach Łączno i 

Krągi, pomost nad jeziorem Ciemino, kładkę rowerową na rzece Sowia Struga w Krągach. 

Zwizytowano również trasę rowerową „Pojezierzy Zachodnich” na odcinku Borne Sulinowo - 

Łubowo. 

Z obserwacji uzupełnionych informacjami Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Pauliny Undrych-

Matkowskiej i inspektora ds. promocji i turystyki Urzędu Miejskiego Dariusza Tederko wynika, że 

na wielu obiektach były prowadzone lub będą podjęte działania w kierunku poprawy wizerunku i 

estetyki terenów rekreacyjnych. Działania te mają na celu naprawę i konserwację istniejącej 

infrastruktury, dbanie o czystość terenu, opiekę nad znajdującą się tam zielenią, zapewnienie 

odpowiedniej liczby koszy na śmieci, usadowienie toalet czy małej architektury. 

Zdaniem komisji za wzorcowe należy uznać zaangażowanie dzierżawcy pola biwakowego w 

Łubowie, który od 2014 roku stale rozbudowuje infrastrukturę dobrze wkomponowującą się w 

ukształtowanie terenu oraz która trafia w potrzeby turysty. Jest to najbardziej zadbany teren w 

Gminie Borne Sulinowo przeznaczony do przyjmowania turystów z namiotami, kamperami i 

przyczepami kempingowymi. Problemem jednak pozostaje w dalszym ciągu fatalny stan 

techniczny pomostu, chociaż dzierżawca przed każdym sezonem turystycznym dokonuje wymiany 

jego poszycia. 

Dobrym przykładem stopniowego działania mającego na celu właściwe zagospodarowanie terenu 

sportowo-rekreacyjnego w niewielkiej miejscowości jest posadowienie wiaty rekreacyjnej z 

osłonami przeciwwiatrowymi w miejscowości Łączno. 
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Ważnym elementem każdego sezonu turystycznego w Gminie Borne Sulinowo są imprezy 

kulturalne, sportowe i turystyczne, których organizatorami bądź współorganizatorami są Miejska 

Biblioteka Publiczna, Centrum Kultury i Rekreacji i Urząd Miejski. 

W okresie wakacyjnym, chcąc jednak uatrakcyjnić pobyt turystom i miejscowym mieszkańcom, 

przy zachowaniu wszelkich możliwych środków bezpieczeństwa, zostanie zorganizowanych 

kilkanaście imprez kulturalnych i sportowych. 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejska Biblioteka Publiczna będą uczestniczyć w organizacji zajęć 

wakacyjnych dla dzieci, udostępniając swoją bazę, instruktorów, a także realizując powierzone 

Gminie Borne Sulinowo ponadgminne zadania w zakresie kultury. Zaplanowano dla dzieci cykliczne 

zajęcia sensoplastyczne i artystyczne w świetlicach wiejskich oraz w Bornem Sulinowie, a także 

wyjazdy do kina. Przez cały okres wakacji świetlice wiejskie będą wspierane przez animatora 

sportu we wszelkich działaniach mających na celu aktywne spędzanie czasu wolnego przez dzieci z 

obszarów wiejskich. 

Ważnym elementem sezonu turystycznego jest posiadanie bazy sportowej przy ul. Sportowej oraz 

kompleksu boisk Orlik 2012 w Bornem Sulinowie. Powyższe znacząco wpłynęło na poszerzenie 

oferty wypoczynkowej w tym obszarze i zwiększyło możliwości przyjęcia grup sportowych na 

obozy. 

Tym niemniej zdaniem komisji należy podjąć działania w kierunku: 

1) wystąpienia do Wód Polskich z wnioskiem o wyznaczenie stref wolnych od skuterów w 

miejscowościach, gdzie są zlokalizowane plaże nad jeziorami Pile oraz Lubicko Wielkie; 

2) zwiększenia możliwości patrolowania akwenów wodnych przez uprawnione służby oraz 

spowodowanie przeprowadzania kontroli przez funkcjonariuszy Straży Gminnej w zakresie 

parkowania pojazdów bezpośrednio przy lustrze wody oraz poruszania się tych pojazdów w 

miejscach zakazanych; 

3) pozyskania środków zewnętrznych na utworzenie strefy sportowo-rekreacyjnej z usługami 

gastronomicznymi na terenach Arboretum i leśnej klasy w Bornem Sulinowie, a następnie 

czynienie starań w kierunku pozyskania dzierżawcy tego terenu; 

4) wybudowania slipu na plaży przy ul. Nadbrzeżnej w Bornem Sulinowie; 

5) budowy nowego pomostu na plaży w Łubowie; 
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6) pilnego doposażenia plaży wiejskiej w Radaczu w dodatkowe elementy małej infrastruktury w 

postaci 4 stołów z ławkami – komisja oczekuje realizacji w terminie do 10 lipca br.; 

7) wznowienia granic działki usytuowanej pomiędzy wjazdem do Ośrodka Wypoczynkowego w 

Jeleniu a przejściem dla pieszych na drodze krajowej nr 20 w pobliżu plaży, celem  wytyczenia 

na działce gminnej miejsca na parking oraz ustawienie kontenera na odpady komunalne i 

ubikacje TOI TOI. 

Dokonując oględzin inwestycji tj. budowy przystani kajakowej w Bornem Sulinowie, komisja 

stwierdza, że postęp prac jest znikomy i istnieje obawa, że inwestycja nie zostanie zrealizowana w 

ustalonym terminie. 

Komisja oczekuje od Burmistrza Bornego Sulinowa pisemnej informacji o podjętych w powyższych 

zakresach czynnościach, w tym określenia terminów realizacji i rozpoczęcia prac, gdyż 

ubiegłoroczne wnioski komisji nie przyniosły oczekiwanego rezultatu. 

Komisja zdaje sobie sprawę, że niektóre działania wymagają znacznych nakładów finansowych, ale 

pozyskując środki zewnętrzne można etapami realizować zamierzenia czy wypracowane 

koncepcje.  

Reasumując, w oparciu o materiał pisemny oraz uzyskane wyjaśnienia, Komisja Rozwoju 

pozytywnie oceniła stan przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 

roku.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś z radnych ma uwagi 

lub pytania do informacji. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Ad 10. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali w ustawowym 

terminie Raport o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok. Obowiązek opracowania raportu o 

stanie gminy wynika z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, który stanowi, że 
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burmistrz co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy obejmujący 

podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy. 

Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę, w której zabierają głos: 

a) radni bez ograniczeń czasowych, 

b) mieszkańcy - po uprzednim pisemnym zgłoszeniu udziału w debacie do przewodniczącego 

rady, popartym podpisami co najmniej 20 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu 

poprzedzającym dzień, na który została zwołania sesja, podczas której ma być przedstawiony 

raport o stanie gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol udzielił głosu Burmistrzowi Bornego Sulinowa pani 

Dorocie Chrzanowskiej. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła skrót z raportu, omawiając działania w 

poszczególnych zakresach funkcjonowania samorządu Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku. 

Podkreśliła, że celem tego raportu jest ukazanie stanu gminy oraz umożliwienie wszystkim 

zainteresowanym osobom na wgląd w sytuację gospodarczą i społeczną naszej gminy. 

Raport o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że do dnia dzisiejszego mieszkańcy 

nie zgłosili udziału w debacie o stanie gminy. Po tym zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać 

głos w debacie. 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol, który powiedział, że Pani 

Burmistrz ogłosiła, że w mieście Borne Sulinowo mieszka 4607 mieszkańców. Zapytał, skoro jest 

taka populacja, więc dlaczego nie ma dodatku wiejskiego dla nauczycieli. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że to są nasze dane z Urzędu Stanu Cywilnego, 

natomiast Główny Urząd Statystyczny podaje inne dane. Przypomniała, że informowała radnych o 

całej korespondencji, którą prowadziła chyba już 2 lata temu z Głównym Urzędem Statystycznym, 

mając wątpliwości co do liczby mieszkańców jeśli chodzi o miasto, a co się dalej z tym wiąże o 

dodatek wiejski dla naszych nauczycieli. Powiedziała, że posługujemy się danymi z naszego Urzędu 
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Stanu Cywilnego, natomiast jeśli chodzi o system informacji oświatowej to do tego programu są 

zaciągane dane bezpośrednio z Urzędu Statystycznego. Czekamy na oficjalne dane z Urzędu 

Statystycznego z przeprowadzonego spisu, który odbył się w ubiegłym roku. Na dzień dzisiejszy nie 

mamy takich danych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol podziękował za informację i powiedział, iż o to mu 

chodziło, żeby wszyscy mieszkańcy o tym wiedzieli, że taka jest sytuacja. Po tym przeprowadził 

głosowanie imiennie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza 

Bornego Sulinowa: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/695/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022 r. w 

sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad 11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 

2021 rok, sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok oraz 

informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o przedstawienie opinii o wykonaniu budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przedstawił opinię komisji o 

treści: 

„Zgodnie z uchwałą Nr XXVII/382/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 grudnia 2020 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021, plan budżetu gminy 

zakładał: 

- po stronie dochodów 55.702.932,00 zł, 

- po stronie wydatków  55.702.932,00 zł. 
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W trakcie roku budżetowego plan budżetu ulegał zmianom i na dzień 31 grudnia 2021 r. wynosił: 

- po stronie dochodów  56.765.940,26zł, 

- po stronie wydatków  58.103.751,38zł. 

Dochody budżetowe wykonano w kwocie 62.469.913,65zł, co stanowi 110,05% planu. 

Wydatki budżetowe zrealizowano w kwocie 56.626.565,72zł, co stanowi 97,46 planu. 

Budżet Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 

5.843.347,93zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek. 

Zobowiązania finansowe budżetu Gminy Borne Sulinowo na koniec 2021 roku stanowiły kwotę 

13.271.942,72zł, w tym kredyty i pożyczki 9.694.650,58zł oraz zobowiązania niewymagalne z tytułu 

dostaw, usług, dopłat, składek, podatków i dodatkowego wynagrodzenia rocznego 3.577.292,14zł. 

Zobowiązania ogółem uległy zmniejszeniu w stosunku do 2020 roku o kwotę 1.038.879,15zł. 

Na koniec 2021 roku nie wystąpiły zobowiązania wymagalne w jednostkach budżetowych gminy. 

Wydatki na finansowanie inwestycji na plan 6.531.670,11zł wykonano w wysokości 6.089.192,08zł, 

co stanowi 93,23% planu. 

Planowane wydatki bieżące w wysokości 51.572.081,27zł zrealizowano w kwocie 50.537.373,64zł, 

co stanowi 98,0% planu. 

Komisja przeanalizowała sprawozdanie finansowe za 2021 rok składające się z: 

1) bilansu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych Gminy 

Borne Sulinowo, 

3) łącznego rachunku zysków i strat (wariant porównawczy) obejmującego dane wynikające z 

rachunków zysków i strat jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w 

funduszach jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

5) łącznej informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych 

jednostek budżetowych gminy. 

Do powyższych sprawozdań nie wniesiono uwag. 
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Komisja Budżetowo-Gospodarcza nie wniosła uwag do wykonania dochodów i wydatków 

budżetowych, gdyż końcowe kwoty zarówno planu dochodów jak i wydatków są zgodne z 

uchwałami Rady Miejskiej oraz z zarządzeniami Burmistrza Bornego Sulinowa wprowadzającymi 

zmiany w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok w trakcie roku budżetowego. 

W realizacji wydatków nie zauważono przypadków naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że dług Gminy Borne Sulinowo na koniec 2021 r. z tytułu 

kredytów, pożyczek i zobowiązań wymagalnych wyniósł 9.694.650,58zł, co stanowi 15,52% do 

wykonanych dochodów ogółem, a więc zachowana została relacja wynikająca z art. 243 ust. 1 

ustawy o finansach publicznych. 

Zachowana została także relacja wynikająca z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, a 

mianowicie, że na koniec roku budżetowego wykonane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż 

wykonane dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, z 

wyjątkiem wydatków bieżących z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.3 w przypadku, 

gdy środki te nie zostały przekazane w danym roku budżetowym. 

Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 

Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok i popiera wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2021.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o 

przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię Komisji Rozwoju o treści: 

„Komisja Rozwoju oceniając wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, analizowała 

dochody i wydatki w działach budżetu dotyczących zakresu działania komisji, a mianowicie: 

zdrowia, pomocy społecznej, bezpieczeństwa publicznego, ochrony środowiska, kultury fizycznej, 

turystyki, oświaty i kultury. 
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Wykonanie dochodów przedstawiało się następująco: 

1) dział 630 Turystyka – na plan po zmianach 30.000,00zł wykonano 29.157,17zł, co stanowi 

97,19% planu; 

2) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - plan po zmianach 200,00zł 

wykonano w 100%; 

3) dział 801 Oświata i wychowanie - na plan po zmianach 647.130,31zł wykonano 631.238,62zł, 

co stanowi 97,54% planu; 

4) dział 851 Ochrona zdrowia – na plan po zmianach 38.081,63zł wykonano 38.411,63zł, co 

stanowi 100,87% planu; 

5) dział 852 Pomoc społeczna - na plan po zmianach 2.196.959,69zł wykonano 2.099.520,06zł, co 

stanowi 95,56% planu; 

6) dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza - na plan po zmianach 41.150,00zł wykonano 

29.050,47zł, co stanowi 70,60% planu (niskie wykonanie dochodów z tego tytułu 

spowodowane zwrotem niewykorzystanej dotacji na stypendia socjalne); 

7) dział 855 Rodzina - na plan po zmianach 13.317.821,04zł wykonano 13.102.203,96zł, co 

stanowi 98,38% planu; 

8) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - na plan po zmianach 2.995.118,52zł 

wykonano 2.971.090,40zł, co stanowi 99,20% planu; 

9) dział 921  Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – na plan po zmianach 50.000,00zł 

wykonano 48.312,00zł, co stanowi 96,62% planu; 

10) dział 926  Kultura fizyczna - plan po zmianach 25.366,71zł wykonano w 100%. 

Wykonanie wydatków przedstawiało się następująco: 

1) dział 630 Turystyka - plan po zmianach w wysokości 1.281.854,53zł wykonano w kwocie 

1.160.993,10zł, co stanowi 90,57% planu; 

2) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - plan po zmianach w 

wysokości 667.640,66zł wykonano w kwocie 591.285,32zł, co stanowi 88,56% planu (niższe 

wykonanie wydatków z tego tytułu spowodowane m.in. niewykorzystaniem zaplanowanych 

środków na utrzymanie OSP na terenie gminy i Straży Miejskiej); 

3) dział 801 Oświata i wychowanie - plan po zmianach w wysokości 14.715.881,41zł wykonano w 

kwocie 14.660.626,98zł, co stanowi 99,62% planu; 
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4) dział 851 Ochrona zdrowia – plan po zmianach w wysokości 245.485,79zł wykonano w kwocie 

239.470,49zł, co stanowi 97,55% planu; 

5) dział 852 Pomoc społeczna - plan po zmianach w wysokości 4.612.863,80zł wykonano w 

kwocie 4.491.065,11zł, co stanowi 97,36% planu; 

6) dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza - plan po zmianach w wysokości 372.458,68zł 

wykonano w kwocie 355.271,54zł, co stanowi 95,39% planu; 

7) dział 855 Rodzina - plan po zmianach w wysokości 13.390.448,92zł wykonano w kwocie 

13.144.068,26zł, co stanowi 98,16% planu; 

8) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - plan po zmianach w wysokości 

5.977.678,05zł wykonano w kwocie 5.888.798,96zł, co stanowi 98,51% planu; 

9) dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - plan po zmianach w wysokości 

2.353.393,42zł wykonano w kwocie 2.328.384,13zł, co stanowi 98,94% planu; 

10) dział 926 Kultura fizyczna - plan po zmianach w wysokości 191.157,36zł wykonano w kwocie 

190.856,42zł, co stanowi 99,58% planu. 

Komisja Rozwoju nie wniosła uwag zarówno do wykonanych dochodów jak i wydatków 

budżetowych, których opiniowanie należy do kompetencji komisji i pozytywnie zaopiniowała 

realizację budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Wiceprzewodniczącej 

Rady Miejskiej Elżbiety Niepelt o zapoznanie z treścią uchwały Nr K.50.227.2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 kwietnia 2022 r. w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok wraz z 

informacją o stanie mienia. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Niepelt przeczytała treść uchwały Nr.50.227.2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 kwietnia 2022 r. w 

sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok 

wraz z informacją o stanie mienia. 

Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos odnośnie 

wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok. 

Głosu nie zabierano. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Borne Sulinowo za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo 

za 2021 rok: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/696/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022 r. w 

sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 

rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do przewodniczącej 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku komisji w sprawie udzielenia absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Grosicka przeczytała treść wniosku komisji w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 

2021 w brzmieniu: 

„Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 czerwca 2022 r. w 

sprawie udzielenia Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy za rok 2021. 

Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 559 z późn. zmianami) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z późn. zmianami) Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie po rozpatrzeniu: 
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- sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 r. wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

- informacji o stanie mienia Gminy Borne Sulinowo postanawia, co następuje: 

1) pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 r., 

2) zwraca się do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Bornego Sulinowa z tytułu wykonania budżetu za 2021 r. 

Uzasadnienie. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na posiedzeniach w dniach 7 

i 9 czerwca 2022 r. rozpatrzyła sprawozdanie finansowe Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 r. wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informację o stanie mienia Gminy Borne 

Sulinowo oraz wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Gminy Lidii Ławrukajtis i stwierdziła: 

1. Przedłożone komisji sprawozdanie finansowe za 2021 rok składa się z: 

1) bilansu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych Gminy 

Borne Sulinowo, 

3) łącznego rachunku zysków i strat (wariant porównawczy) obejmującego dane wynikające z 

rachunków zysków i strat jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 

w funduszach jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

5) łącznej informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych 

jednostek budżetowych gminy. 

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych wynikających z 

zamknięcia ksiąg rachunkowych na dzień 31 grudnia 2021 r. Dane zawarte w bilansie z 

wykonania budżetu są zgodne z danymi wynikającymi z ewidencji księgowej organu, natomiast 

dane zawarte w łącznym rachunku zysków i strat, łącznym zestawieniu zmian w funduszu oraz 

w informacji dodatkowej są zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych. 
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Ze sprawozdania wynika, że: 

1) w bilansie z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok aktywa i pasywa 

zamknęły się kwotą 7.501.304,64zł, 

2) w bilansie z wykonania budżetów jednostek budżetowych aktywa i pasywa zamknęły się 

kwotą 154.253.471,92zł, 

3) w rachunku zysków i strat jednostek budżetowych wynik finansowy zamknął się zyskiem 

w wysokości 11.861.634,57zł, 

4) fundusz jednostek budżetowych wyniósł 150.185.138,47zł, 

5) w informacji dodatkowej zawarto część opisową do ww. sprawozdań finansowych. 

3. Ze sprawozdania z wykonania budżetu wynika, że: 

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 56.765.940,26zł, wykonano w kwocie 

62.469.913,65zł, co stanowi 110,05% planu, w tym: 

a) planowane dochody własne w kwocie 22.568.501,91zł, wykonano w kwocie 

22.907.584,52zł, co stanowi 101,50% planu; 

2) planowane wydatki budżetowe w kwocie 58.103.751,38zł, zrealizowano w kwocie 

56.626.565,72zł, co stanowi 97,46 planu, w tym: 

a) planowane wydatki majątkowe w kwocie 6.531.670,11zł, zrealizowano w kwocie 

6.089.192,08zł, co stanowi 93,23% planu, 

b) planowane wydatki bieżące w kwocie 51.572.081,27zł, zrealizowano w kwocie 

50.537.373,64zł, co stanowi 98,0% planu;  

3) w 2021 roku Gmina Borne Sulinowo zaciągnęła kredyt w wysokości 1.776.304,00 zł, 

którego spłata nastąpi w latach 2021-2030 z dochodów własnych gminy Borne Sulinowo; 

4) planowane rozchody na spłatę kredytów i pożyczek wykonano w kwocie 2.807.705,56zł, co 

stanowi 100% planu; 

5) na koniec roku 2021 wystąpiły zobowiązania niewymagalne w łącznej wysokości 

3.577.292,14zł i były one niższe o 1.038.879,15zł w stosunku do 2020 r.; 

6) na koniec 2021 roku nie wystąpiły zobowiązania wymagalne w jednostkach budżetowych 

gminy; 



28 

7) należności wynosiły 8.767.743,79zł i wzrosły w stosunku do 2020 r. o kwotę 61.682,02zł, w 

tym wymagalne 6.711.804,33zł. Kwota ta jest wyższa od należności wykazanych w 

sprawozdaniu Rb-N o 236.596,67 zł, tj. o wykazywane w sprawozdaniu Rb-27S zaległe 

należności budżetu państwa z tytułu nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych, 

świadczeń rodzinnych, zasiłków i stypendiów socjalnych oraz odsetki za zwłokę od 

należności innych niż podatkowe; 

8) dług Gminy Borne Sulinowo na koniec 2021 r. z tytułu kredytów, pożyczek i zobowiązań 

wymagalnych wyniósł 9.694.650,58zł, co stanowi 15,52% do wykonanych dochodów 

ogółem – zachowana została relacja wynikająca z art. 243 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych; 

9) w toku wykonywania budżetu nie wystąpiły przekroczenia planowanych wydatków w 

żadnym dziale i rozdziale klasyfikacji budżetowej; 

10) zadania inwestycyjne były realizowane zgodnie z budżetem gminy oraz wykazem 

przedsięwzięć przyjętym w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2030 i w 2021r. 

wydatkowano na te zadania 6.089.192,08zł, tj. 93,23% wszystkich wydatków 

inwestycyjnych przewidzianych na ten rok; 

11) wszystkie jednostki pomocnicze gminy (sołectwa i osiedla) wykorzystały w niemal pełnej 

wysokości przewidziane w budżecie gminy środki do ich dyspozycji, w tym fundusz sołecki, 

bowiem plan w kwocie 414.847,00zł wykonano w wysokości 414.616,18zł, co stanowi 

99,95% planu; 

12) wykorzystanie dotacji przez organizacje pozarządowe, które zostały przyznane w drodze 

konkursów organizowanych przez Burmistrza Bornego Sulinowa i w trybie 

pozakonkursowym tzw. małych grantów oraz dotacji udzielonych pozostałym 

stowarzyszeniom, nie budzi zastrzeżeń, gdyż nie stwierdzono uchybień w tym zakresie – 

plan w kwocie 234.250,00zł zrealizowano w wysokości 225.035,77zł, co stanowi 96,1% 

planu; 

13) realizacja wydatków z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii jest zgodna z zatwierdzonymi 

preliminarzami wydatków i nie budzi zastrzeżeń - na plan w kwocie 195.317,75zł 

wydatkowano 189.503,16zł, co stanowi 97,03% planu; 
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14) kwota umorzeń na koniec 2021 r. wyniosła 25.618,00zł i zmalała w stosunku do 2020 r. o 

kwotę 15.741,52zł. 

4. Na dzień 31 grudnia 2021 r. budżet Gminy Borne Sulinowo zamknął się nadwyżką budżetową w 

wysokości 5.843.347,93zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek. 

5. Z informacji o stanie mienia wynika, że w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2021r. Burmistrz 

Bornego Sulinowa dokonał zbycia nieruchomości wchodzących w skład zasobu Gminy Borne 

Sulinowo na łączną kwotę 1.477.798,00zł. 

6. Po zapoznaniu się z przychodami i wydatkami dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku wypracowanych przez placówki oświatowe podległe Gminie Borne Sulinowo, nie 

stwierdzono nieprawidłowości w tym zakresie. Stan środków obrotowych na początek roku 

stanowił kwotę w wysokości 6.105,73zł. Planowane przychody w łącznej kwocie 296.150,00zł 

zrealizowano w kwocie 187.850,21zł, co stanowi 63,43% planu. Natomiast planowane 

rozchody w łącznej kwocie 296.150,00zł wykonano w kwocie 169.016,40zł, co stanowi 57,07% 

planu. Stan środków obrotowych na koniec roku stanowił kwotę w wysokości 24.939,54zł. 

7. Skład Orzekający RIO zwrócił także uwagę na niewykorzystane dochody pobrane na podstawie 

ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania 

alkoholizmowi, ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska oraz dochody z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

8. Po zapoznaniu się ze sprawozdaniami z wykonania planów finansowych przez instytucje kultury 

tj. Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejską Bibliotekę Publiczną, komisja nie stwierdziła 

nieprawidłowości w przebiegu ich wykonania. 

9. Wszystkie podległe jednostki nie zalegają z płatnościami w podatkach do Urzędu Skarbowego 

oraz składek do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. 

10. Końcowe kwoty planu dochodów i wydatków podane w sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok są zgodne z prawnie dokonanymi zmianami, tj. uchwałami 

Rady Miejskiej i zarządzeniami Burmistrza Bornego Sulinowa wprowadzającymi zmiany w 

budżecie gminy w trakcie roku budżetowego. 
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Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu Gminy Borne 

Sulinowo za 2021 rok, w trakcie roku budżetowego 2021 i w I półroczu 2022 r. przeprowadziła 

kontrole: 

1) w dniach 9 i 10 września 2021 r. w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bornem Sulinowie w 

zakresie stanu zatrudnienia, prawidłowości gospodarowania mieniem, realizacji budżetu za 

okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 rok, zobowiązań, terminowości regulowania zobowiązań 

m.in. z tytułu podatków i składek ZUS, realizacji zadań i obowiązków wynikających z ustawy 

Prawo budowlane – „rozdz. 6 utrzymanie obiektów budowlanych” oraz ustawy o ochronie 

p.poż. – „rozdz.2 zapobieganie pożarowi, klęsce żywiołowej lub innemu miejscowemu 

zagrożeniu”; 

2) w dniu 16 września 2021 r. w Urzędzie Miejskim w Bornem Sulinowie w zakresie wykonania 

budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2021 r.; 

3) w dniach 15 i 30 listopada 2021 r. w Środowiskowym Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie 

w zakresie realizacji zadań statutowych - formy prowadzonej działalności, stanu zatrudnienia, 

prawidłowości gospodarowania mieniem, realizacji budżetu za 2021 rok wg stanu na 

31.10.2021 r., zobowiązań, terminowości regulowania zobowiązań m.in. z tytułu podatków i 

składek ZUS, realizacji zadań i obowiązków wynikających z ustawy Prawo budowlane - "rozdz. 6 

utrzymanie obiektów budowlanych" oraz ustawy o ochronie p.poż. - "rozdz. 2 zapobieganie 

pożarowi, klęsce żywiołowej lub innemu miejscowemu zagrożeniu"; 

4) w dniach 9, 20 i 30 grudnia 2021 r. w Urzędzie Miejskim w Bornem Sulinowie w Bornem 

Sulinowie w zakresie stanu realizacji inwestycji przyjętych w budżecie Gminy Borne Sulinowo 

na 2021 rok; 

5) w dniu 3 marca 2022 r. w Liceum Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu IID w Bornem 

Sulinowie – rekontrola realizacji zaleceń wynikających z kontroli przeprowadzonej w dniach 31 

maja i 10 czerwca 2021 r.; 

6) w dniach 3, 17, 23 i 31 marca 2022 r. w Urzędzie Miejskim w Bornem Sulinowie w zakresie 

funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w 2021 roku (postępowanie przetargowe, 

działania informacyjno-edukacyjne z zakresu prawidłowego postępowania z odpadami 

komunalnymi, realizacja umowy z wykonawcą, wydatki na obsługę systemu gospodarki 

odpadami oraz windykacja opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów); 
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7) w dniach 12, 17 i 26 maja 2022 r. w Urzędzie Miejskim w Bornem Sulinowie w zakresie 

prawidłowości wydatkowania środków finansowych z budżetu gminy na realizację Programu 

współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2021 rok. 

Z protokołów kontroli wynika, że Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag i zastrzeżeń do realizacji 

budżetów za okresy objęte kontrolą. 

Na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności sprawdzających Komisja 

Rewizyjna ocenia, że Burmistrz Bornego Sulinowa realizując zadania związane z wykonaniem 

budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu 

środkami publicznymi. Komisja nie stwierdziła uchybień w tym zakresie. 

W związku z powyższym, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie pozytywnie 

opiniuje wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok i postanawia wystąpić do Rady z 

wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2021.”. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Dariusza Palickiego o przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bornego Sulinowa 

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Wiceprzewodniczący RM Dariusz Palicki przeczytał treść uchwały Nr 50-14/2/2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 czerwca 2022 r. w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w sprawie 

absolutorium. 

Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać głos. 

Głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 

2021 rok: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/697/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022 r. w 

sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Po podjęciu powyższej uchwały Burmistrz Dorota Chrzanowska podziękowała radnym za 

udzielenie absolutorium. Szczególne podziękowania skierowała w stronę swoich pracowników, 

zarówno do mojego Zastępcy, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, wszystkich kierowników referatów, 

jak i też wszystkich pracowników, ale również do dyrektorów wszystkich jednostek. Powiedziała, że 

pracy jest przed nami bardzo dużo, będzie jeszcze więcej, trochę z trwogą patrzy na kolejne lata i 

na inwestycje, które musimy zrealizować. Starają się to wykonywać sumiennie bez zbędnej zwłoki, 

z ogromną uczciwością, niemniej jednak jest to bardzo trudne zadanie. Podziękowała za 

wyrozumiałość, za wsparcie, że zawsze może liczyć na przychylność, a wszystkim podległym 

pracownikom za ogrom pracy i za to oddanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol w imieniu całej Rady Miejskiej podziękował Pani 

Burmistrz za poprawne, bardzo dobre wykonanie budżetu. Pogratulował jednogłośnego udzielenia 

absolutorium i wręczył Pani Burmistrz bukiet kwiatów. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zarządził 15 minut przerwy do godz. 15.40. 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
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Ad 12. Podjęcie uchwał. 

12.1. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/207 wraz z udziałem 

1/108 w działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/698/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

12.2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 22/65 w miejscowości Dąbrowica. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/699/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu. 

12.3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

użytkowego o powierzchni użytkowej 125,85 m2 wraz z udziałem w gruncie, położonego na działce 

nr 11/13 w miejscowości Silnowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/700/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

12.4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w 

preliminarzu wydatków. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 
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- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/701/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

12.5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia czasowego zakazu sprzedaży, 

podawania i spożywania napojów alkoholowych na określonym obszarze części Miasta 

Borne Sulinowo w celu zapewnienia porządku publicznego na czas XVII Zlotu Pojazdów 

Militarnych w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLV/702/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia czasowego zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów 

alkoholowych na określonym obszarze części Miasta Borne Sulinowo w celu zapewnienia 

porządku publicznego na czas XVII Zlotu Pojazdów Militarnych w Bornem Sulinowie została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

12.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 dni 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych oznaczonych działkami nr 43/1, 43/4, 53/5 oraz część tj. 1620 m2 z 

działki nr 42 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/703/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 dni nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
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12.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 miesięcy 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonych działkami nr 26/1, nr 26/4 i części tj. 4946 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 7/76 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/704/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 miesięcy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do 

protokołu. 

12.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości zabudowanej budynkiem garażowym na działce nr 41/10 oraz części budynku 
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administracyjno-biurowego tj. 1035,86 m2 i części nieruchomości gruntowej tj. 1901,42 m2 na 

działce nr 41/6 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/705/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

12.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części tj. 

564 m2 z nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 277/3 w miejscowości Silnowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/706/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

12.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części tj. 

374 m2 z nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 148/1 w miejscowości Krągi. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/707/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

12.11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/708/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
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12.12. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Nr XLIV/692/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022 r. dotyczącej 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLIV/692/2022 Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie z dnia 26 maja 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/709/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLIV/692/2022 Rady Miejskiej 

w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
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12.13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy 

Borne Sulinowo za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/710/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

12.14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany treści § 3 i § 4 

uchwały budżetowej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej radny Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/711/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

12.15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zwiększenia 

dochodów o 1.379.500,76zł, zmniejszenia dochodów o 6.983.694,54zł, zmniejszenia wydatków o 

5.267.932,81zł, dokonania zmian w planach dochodów i wydatków wyodrębnionych w budżecie 

gminy z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 oraz z Funduszu Pomocy + dwie autopoprawki. 

Autopoprawki stanowią załączniki nr 56 i nr 57 do protokołu. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej radny Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że w załączniku do tej uchwały widzimy kwotę 800.000,00zł 

jako zwiększenie wydatków majątkowych z przeznaczeniem na zadanie "Budowa i wyposażenie 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Jeleń”. Zapytała, czy myśmy źle po prostu oszacowali na 

początku te koszty, czy myśmy ten projekt, jakby w tej chwili rozbudowali już przed przetargiem, 

dodaliśmy coś nowego, że ta wartość aż tyle wzrosła. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że ten pierwotny milion był szacowany w 

ubiegłym roku na podstawie nie projektu budowlanego czy kosztorysów inwestorskich, tylko 

szacunku, żebyśmy się zmieścili w programie. W tej chwili mamy całkowity projekt, przeszacowane 

kosztorysy po poprawkach, bo robiliśmy kilka poprawek jeszcze z projektantem i praktycznie 

biorąc pod uwagę to, że ostatnio te ceny w robotach budowlanych też bardzo istotnie wzrosły, 

przeszacowaliśmy. Przypomniał, że ten program zakłada też wyposażenie świetlicy, dlatego te 

koszty faktycznie są dosyć duże, ale są one urealnione na dzień dzisiejszy i powinno nam tutaj 

wystarczyć, chociaż nie możemy być pewni, co będzie po przetargu, bo ceny niestety ostatnimi 

czasy wzrosły. Szacowaliśmy, przyjmowaliśmy na początku jeszcze w trakcie jak robiliśmy projekt, 

że będzie to gdzieś między 1.300.000, 1.400.000, ale ostatnia zwyżka kosztów - wystarczy dodać 

sobie te 30%. Musimy urealnić, bo jeśli nie urealnimy tego w budżecie, to później po przetargu nie 

będziemy mogli podpisać umowy, a nam jednak zależy, żeby to zadanie zrealizować. Ten wysiłek 

jeszcze tutaj zrobić, trudno by było ten milion tutaj powiedzieć, że oddajemy. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że rozumie, tylko patrzy na tę sytuację z perspektywy 

mieszkańca i z perspektywy przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, bo widzi walącą się szkołę w 

Jeleniu praktycznie już blisko i 1.800.000 po prostu przeznaczamy na budowę nowego budynku, 

kiedy tamten wygląda jak wygląda. Mieszkańcy niekoniecznie będą musieli być wszyscy 

zadowoleni z tak potężnej inwestycji, jeśli chodzi o świetlicę wiejską. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że musi być jakieś założenie pierwotne, czy 

robimy to z pompą ciepła, z fotowoltaiką, z kamerami, monitoringiem, po prostu z pewnymi 

rzeczami, które na dzień dzisiejszy nawet wymuszają ... 
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Radna Joanna Grosicka zapytała, po co tam kamery, monitoring w jakim celu. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, żeby wiedzieć co się dzieje na terenie 

nieruchomości. Kamery mamy też w Piławie, w Silnowie jesteśmy w trakcie i też będzie 

monitoring. To nie są jakieś przerażające koszty tak jak kiedyś, że to były drogie rozwiązania, bo to 

jest wymóg też dzisiejszych czasów po prostu. 

Radna Joanna Grosicka zapytała, to co w takim razie ze szkołą w Jeleniu, jakie są plany co do 

szkoły. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że co do szkoły w Jeleniu plany są związane z 

tym, czy ta szkoła będzie funkcjonowała, czy nie będzie. Na razie nie ma przyjętej do wykonania tej 

inwestycji w wieloletnim programie. Będziemy opracowywać wieloletni plan inwestycyjny w tym 

roku i być może będziemy się zastanawiać wtedy, co zrobić w zakresie inwestycji z tym obiektem 

szkolnym. Przypomniał, że dostaliśmy też dofinansowanie na szkołę - 3 budynki Zespołu Szkół w 

Bornem Sulinowie. To jest dofinansowanie 8.100.000 i też będziemy musieli się tym zajmować. Do 

końca nie wiemy, jakie powstaną ceny przy tym projekcie. Niewątpliwie będziemy musieli 

przeprojektować tą szkołę, żeby - patrząc na wzrost kosztów robót budowlanych - za dużo też 

jakby nie dokładać, ale minimum programu w nowoczesny jakby i technicznie poprawny sposób 

będziemy musieli to zaprojektować po prostu. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że kwota, jaka w tej chwili jest przewidywana na to, 

fikcja nas też wprawiła w ogromne zakłopotanie. Do niej też docierały uwagi ze strony 

mieszkańców. Pani Sołtys to podnosiła, że gdybyśmy wybudowali rok temu, to nie byłoby takiej 

kwoty. Przyznała, że pewnie tak, ale nie mieliśmy miejsca, nie było w Jeleniu działki, na której 

moglibyśmy wybudować taki obiekt. Musieliśmy zmienić plan przestrzennego zagospodarowania, 

co i tak udało się w ekspresowym tempie, ponieważ jedynym miejscem, na którym moglibyśmy 

postawić świetlicę, to był teren przy szkole. Nie chcieliśmy tego robić też z tego względu, że nie 

zgadzali się na to miejsce mieszkańcy, wskazując różne powody. Czas, w którym trwała zmiana 

planu był taki a nie inny, chociaż i tak udało nam się w miarę szybko dla tej jednej działki zmienić 

plan. Możemy dyskutować czy takim źródłem ciepła ogrzewać czy nie, niemniej jednak zwróciła 

uwagę, że muszą to być takie źródła ciepła, które będą spełniały wszystkie normy ekologiczne. To 

jest cena świetlicy z wyposażeniem. Tam jest też parking i cała ta strefa zewnętrzna z 

ogrodzeniem. To dalej nie jest mała kwota i ich też kwota bardzo zaniepokoiła. Rozmawialiśmy z 
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innymi gminami, które są w tej chwili w takiej samej sytuacji jak my. Poinformowała, że Gmina 

wiejska Świdwin buduje mniejszą świetlicę niż 50 m i ma 1.300.000 za dwie świetlice. Dzisiaj są 

takie po prostu ceny materiałów, sami widzicie, co się dzieje na rynku. Myśmy to urealnili, aby po 

przetargu nie być zaskoczonym, że mamy 700 czy 800.000 więcej, a nie mamy tego nigdzie 

zaplanowanego. Gdybyśmy nie chcieli realizować tego zadania, to musimy oddać te pieniądze. One 

są napisane pod konkretną inwestycję, nie możemy ich przeznaczyć na szkołę. Wszyscy widzimy, w 

jakim stanie jest ta szkoła, udało nam się w ubiegłym roku wesprzeć ich minimalnie, ale też to nie 

był mały wysiłek. Montowaliśmy tam piec używany co prawda, ale wiemy od rodziców i od 

dyrektora szkoły, że w tym roku w tej szkole było w końcu ciepło. A tam trzeba było naruszyć 

fundamenty, przekopać się przez fundamenty, żeby w ogóle można było dostać się do piwnicy i 

wstawić piec. Prawda jest taka, że przez wiele lat w tej szkole nie było prowadzonych jakichś 

większych remontów czy też inwestycji, bo dobrze państwo wiecie, że przed reformą jeszcze 

gimnazjalną w różnych latach różnie ważyły się losy tej szkoły. Na dzień dzisiejszy ta szkoła jest, 

jeżeli ma być i dalej funkcjonować, to z pewnością trzeba będzie inwestować i remontować tą 

szkołę. To nie ulega wątpliwości, bo będzie to w tej chwili najbardziej zaniedbana szkoła. Pozostałe 

są wyremontowane, wyposażone, oczywiście już z Bornem, bo środki otrzymaliśmy. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/712/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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12.16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-2034 + autopoprawka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-

2034 + autopoprawka. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/713/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2022-2034 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

12.17. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiany 

działek nr 7/198 i nr 7/199 wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 na działki nr 7/151 i nr 7/152 

wraz z udziałem 2/108 w działce nr 7/243 – własność prywatna. Projekt uchwały nie był 



49 

przedmiotem obrad żadnych z komisji. Po tym zwrócił się do Zastępcy Burmistrza o 

zrelacjonowanie projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal poinformował, że propozycja tej uchwały wynikła z 

porozumienia, które zawarliśmy z osobą prywatną, która wcześniej nabyła 2 działki pod budowę 

garażu. Po sprzedaży okazało się, że przebiega przez te działki linia energetyczna, która jak się 

okazuje jest czynna a nie nieczynna. W momencie sprzedaży na mapach ewidencyjnych po prostu 

nikt nie zauważył tej linii, ona jest na tego typu mapach niewidoczna i po prostu jest to nasza 

pomyłka. Dlatego chcemy to wyregulować, zamieniając się na 2 identyczne nieruchomości o tych 

samych metrach kwadratowych i tym samym układzie. Mamy taką możliwość, zamienimy się tymi 

nieruchomościami, co usatysfakcjonuje jakby wnioskodawcę. My otrzymamy tamte nieruchomości 

z tą linią i zbędziemy je dopiero w momencie, jeśli zostanie ta linia przełożona. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/714/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

12.18. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez 

W.W. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt przedmiotowej uchwały 

został wprowadzony do porządku w dniu sesji. Petycja nie może zostać rozpatrzona ze względów 

formalnych. Zwrócił się do radnych czy mają jakieś pytania. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała Nr XLV/715/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 czerwca 2022r. w 

sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez W.W. została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 66 i nr 67 do protokołu. 

Ad 13. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 14. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że kilkoro rodziców z przedszkola przekazało jej informację, 

że w przedszkolu „Jedyneczka” posiłki są jakby zamawiane z naszej pierogarni. Umowa się kończy 

do końca lipca i były prowadzone rozmowy pani dyrektor przedszkola z naszym dyrektorem szkoły 

podstawowej odnośnie tego, czy takie posiłki nie mogłyby być przygotowywane przez szkołę. Z 

tego co wie pani dyrektor uzyskała informację, iż z powodu tego, że szkoła nie pracuje trybem 

ciągłym tylko z różnymi przerwami, to jest to mało realne. Zwróciła się z prośbą, żeby porozmawiać 

z panem dyrektorem, bo byłyby to jednak dla nich dość spore pieniądze. Pani dyrektor przedszkola 
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byłaby zadowolona, że nie musiałaby co kilka miesięcy się zastanawiać, kto będzie te posiłki 

dostarczał i u kogo mają zamawiać, żeby to była już taka stała usługa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zabrał głos odnośnie stołówki i powiedział, że coś 

przedziwnego się dzieje w stołówce w Bornem Sulinowie. Obecnie jest zatrudnionych 6 pań, 

obecnie 2 są na zwolnieniu lekarskim, 4 pracują. Tam kiedyś wydawano prawie 300 obiadów, a 

dzisiaj 30, 40, może 50. Personel się nie zmienił, taki sam był, nawet jest większy. Poinformował, że 

dziecko w tej szkole mając pieniążki chciało zjeść obiad, ale nie dostanie tego obiadu, bo nie 

zostało wcześniej zamówione. Po ten obiad musi się zgłosić wcześniej, ewentualnie abonament 

wykupić. Kiedyś to było możliwe, bo każde dziecko z marszu nawet tą zupę mogło zjeść. Podkreślił, 

że ta stołówka przede wszystkim jest dla dzieci i one mają z tego korzystać. Nie wie, czy okres 

pandemii rozluźnił atmosferę w tej szkole czy na tej stołówce, bo dla niego to jest zatrważające, 

żeby tak się działo. Jeśli tak dalej będzie, to jego wniosek będzie jednoznaczny - oddać stołówkę w 

ajencję. To nam się wtedy opłaca, bo nie będziemy musieli utrzymać 6 pań. Skoro ta stołówka nie 

chce gotować dla dzieci, nie chce gotować dla przedszkola, więc dla kogo ma gotować. W tej szkole 

na 44 nauczycieli, 20 to jest obsługa. Prosił, żeby zobaczyć obejście tej szkoły, jak ono wygląda. 

Naprawdę to jest zatrważające. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odnosząc się do poruszonej kwestii przedszkola powiedziała, że 

nie miała informacji od właścicieli, więc też nie może się wypowiadać w tym temacie. Widocznie to 

jest na tyle świeże, że jeszcze właściciele nie szukali tutaj u nas pomocy. Zobowiązała się do 

spotkania z dyrektorem szkoły i wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal wrócił do poruszonej wcześniej kwestii budowy sieci 

światłowodowej – projektu realizowanego przez Orange i prośby sołtysa o wymienienie 

miejscowości, które ten projekt obejmuje. Powiedział, że w głowie nie nosi wszystkich informacji, 

ale pozwolił sobie na przerwie wyłapać te informacje z naszej strony internetowej. Powiedział, że 

ten projekt obejmuje 19 miejscowości to jest: Borne Sulinowo, Dąbie, Jeleń, Juchowo, Kądzielna, 

Kiełpino, Kłosówko, Kolanowo, Kucharowo, Liszkowo, Łączno, Łubowo, Międzylesie, Nobliny, 

Obrąb, Osiczyn, Piława, Silnowo, Uniemino. Poinformował też, że na stronie naszej jak się wejdzie 

w zakładkę, która dotyczy tego projektu, tam są też nawet i listy adresowe, gdzie można zobaczyć, 

jakie są adresy przypisane do tych przyłączy. Gdyby sołtys zamiast na sesji przyszedł do niego i się 

spytał, to by dostał tą informację.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że jest członkiem Komisji Rozwoju i 

będąc na wizji w terenie na plaży koło Mariny dowiedział się, że tam jest wypożyczalnia skuterów. 

Przypomniał, że są wnioski, zalecenia komisji z roku poprzedniego, które wyraźnie i jednoznacznie 

stwierdziły, żeby takich wypożyczalni tam nie było. Jest to działka dzierżawiona i nie było żadnych 

skuterów, tylko ten dzierżawca poddzierżawia komuś i ta osoba trzecia dopiero wypożycza te 

skutery. Nie wie, czy w umowie dzierżawy działki tam zapisane tak było. Osobiście nie jest 

przeciwny wypożyczaniu tych skuterów, dlatego dzisiaj to było nadmieniane powtórnie - 

usankcjonować to innym miejscu. Ten problem jest ogólnie znany w mieście, wszyscy mają 

problem, bo tam się kąpią dzieci, nieopodal plaży jest zatoka i też kąpią się dzieci. Poinformował, 

że dwa tygodnie temu w niedzielę i w sobotę był szok na plażach. Podpływają, nie wie, czy pod 

wpływem alkoholu podpływają, piruety krążą i jak te dzieci, jak ta młodzież ma tam przebywać. 

Chciałby, żeby ta sprawa została rozwiązana. Poruszył też sprawę terenu zlotowiska, które przylega 

do terenu, gdzie jest poddzierżawa lasów państwowych. Na tankodromie, gdzie jeżdżą te pojazdy 

militarne stały kiedyś wieżyczki. Powiedział, że ma zdjęcia tych wieżyczek. To nie są wieżyczki, tylko 

ruina jeszcze obwarowana taśmami, obok stoją śmieci. Ci, którzy użytkują, nie potrafią tego 

użytkować w należyty sposób, tam jeździ kto chce i jak chce. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że w umowie dzierżawy znajduje się zapis, który 

pozwala mu na poddzierżawienie tego. Natomiast tam był slip i tam skutery były slipowane. Czy 

była oficjalna wypożyczalnia skuterów nie ma takiej wiedzy. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal  dodał, że faktycznie to jest problem, bo nawet ostatnio 

odmówiliśmy wnioskodawcy, który złożył wniosek o dzierżawę terenu pod jakby kolejny slip. No 

byliśmy zmuszeni po prostu, wiedząc też jaka jest opinia społeczna, odmówić takiemu działaniu. 

Mamy jeden punkt związany z umową dzierżawy i tym jednym slipem, który był wykonany przy 

tym pomoście. On faktycznie był w poprzednich latach wykonany, uzyskano pozwolenie 

wodnoprawne przez dzierżawcę do slipowania łodzi. Jak spojrzymy na ten zjazd, to widzimy jakie 

są tam znaki drogowe. Jest tam zakaz wjazdu i dodatkowe tablice, które mówią nie dotyczy m.in. 

pojazdów slipujących łodzie. To było jakby uprzednio wymyślone, zatwierdzone i nikt formalnie nie 

odwołał takiego pierwotnego uzgodnienia, bo to się też wiąże z uzgodnieniami wcześniejszymi. 

Zwrócił uwagę, że przecież to nie było uzgodnienie rok, dwa, tylko w okresie zawierania tamtej 

umowy dzierżawy. To już wiele lat przecież trwa. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że ten slip miał być dla łodzi, tam 

łodzie miały przypływać, a nie skutery. Zaznaczył, że nie jest przeciwny, bo nie uciekniemy od 

techniki i skutery - duży akwen - muszą też pływać. Wiadoma sprawa, tylko że obowiązuje jakaś 

kultura i bezpieczeństwo. Będąc teraz ostatnio zapisaliśmy pewne rzeczy, które byśmy chcieli jako 

komisja, żeby były usankcjonowane, żeby to za przeproszeniem miało ręce i nogi. Akwen jest tak 

duży, że na środku jeziora można piruety kręcić ile się chce, tylko nie na plażach. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że jakieś 3 tygodnie temu odbyło się spotkanie z 

naszej inicjatywy w Urzędzie z Komendantem Powiatowym Policji w Szczecinku i z Komendantem 

Policji w Bornem Sulinowie. To spotkanie głównie na celu miało zabezpieczenie akwenu jeziora Pile 

na czas wakacyjny. Głównie chodziło nam o zwiększenie kontroli z łodzi, aby te kontrole były 

prowadzone, a szczególnie w czasie weekendów i większych wydarzeń, które się będą odbywały na 

terenie miasta, ale też i gminy. Ten problem dotyczy zarówno jeziora od strony miasta, jak i 

również z tej drugiej strony. Jak pan przewodniczący zaznaczył nie uciekniemy od sprzętu 

motorowodnego. Trudno byłoby na 1000 ha jeziorze wprowadzić strefę ciszy. To wszystko jest 

kultura tych osób korzystających. Ma nadzieję, że zwiększona ilość kontroli policyjnych, w których 

będzie brała też udział nasza straż, zmusi tych użytkowników jednak do poprawnego korzystania. 

Ponadto w tej kwestii wystąpiliśmy również do Komendanta Wojewódzkiej Straży Pożarnej, 

ponieważ na terenie miasta znajduje się ośrodek szkoleniowy, który dysponuje takim sprzętem. Po 

wstępnych rozmowach z ośrodkiem wiemy, że byłaby taka chęć współpracy, aby strażacy też mogli 

nas wspomagać, jeśli chodzi o kontrolę na wodzie. Wystąpiliśmy z pismem, że chcielibyśmy taką 

współpracę nawiązać czy to w kwestii finansowej, a więc jakichś środków, które przeznaczymy na 

paliwo. Dysponujemy też strażnikiem, który ma pełne uprawnienia, aby móc na takiej łodzi pływać 

plus policjant z Komendy w Bornem Sulinowie, plus straż. Liczymy na to, że tych kontroli w tym 

roku będzie więcej i to w jakiś sposób ukróci być może poczynania tych wszystkich, którzy w 

sposób niekontrolowany i bez kultury korzystają z tego sprzętu. Natomiast uważa, że nikt nie 

miałby pretensji, gdyby oni faktycznie slipowali się na razie w tym miejscu, w którym mają i 

wypływali po prostu dalej od tych wszystkich kąpiących się i od plaży. Akwen ma 1000 ha i 

powinno znaleźć się miejsce dla wszystkich chętnych. Dzisiaj stwarzają zagrożenie i wzbudzają 

niepokój mieszkańców i wszystkich innych korzystających, również i turystów, którzy do nas 

przyjeżdżają. Na pewno będziemy czynili tutaj różne działania z naszej strony, żeby to ukrócić. 
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Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że czas może jest dobry na to, żeby wyznaczyć takie miejsca 

na naszym jeziorze, gdzie powinna czy gdzie chcielibyśmy, żeby taka wypożyczalnia powstała, czy 

takie wypożyczalnie sprzętu pływającego mogły mieć swoje miejsce. Zrobić tam odpowiedni 

dojazd, slipowanie za opłatą i zacząć po prostu na tym najzwyczajniej w świecie zarabiać jako nie 

wiem CKiR czy ktokolwiek. Ludzie na całym świecie płacą za dostęp do tego typu atrakcji. My 

mamy takie walory jak mamy, też zacznijmy na tym po prostu zarabiać. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że przewodniczący komisji wspominał o dobrze 

działającym i właściwie stawialiście za wzór pole namiotowe w Łubowie. To może właśnie taki 

prywatny dzierżawca byłby też takim dobrym przykładem. My nie możemy zarabiać, co prawda 

nasze jednostki mogłyby, ale to może być jeden z pomysłów, żeby coś takiego przygotować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że on zawsze będzie optował, żeby to 

nasze jednostki zarabiały, CKiR może zarabiać. Nasi niech zarabiają, żebyśmy jak najmniej do nich 

dokładali. Mamy kilka rzeczy, już nie będę poruszał, również przy Zlocie mogliby zarobić, a 

oddajemy komuś złotą kurę. Tak, że on optuje, żeby CKiR to robił, a nie ktoś prywatnie. Odnośnie 

pola namiotowego w Łubowie powiedział, że w Łubowie po prostu było jak było. Był jeden, drugi, 

trzeci dzierżawca, ale przez lata ktoś tworzył to, co stworzył, a tam też problem łodzi istnieje. 

Dlatego to jest dzisiaj zawarte również w opinii komisji, że tam też problem z łodziami jest, bo też 

pływają i podpływają pod pomost skutery. Tam też ten problem trzeba wyeliminować. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 29 września 

2022 r. (czwartek) godz. 14.30. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych 

w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2021 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2022 rok. 
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2. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z 

o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności (np. gospodarka 

ciepłownicza, gospodarka odpadami, gospodarka komunalna, gospodarowanie cmentarzami 

komunalnymi i usługi pozostałe). 

3. Ocena wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo, w tym kształtowania się wieloletniej 

prognozy finansowej za I półrocze 2022 roku. 

4. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2022 roku. 

5. Podjęcie uchwał. 

Przed zamknięciem Sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do tych, którzy 

oglądają online i przypomniał, że dzisiaj mija termin składania deklaracji odnośnie źródeł ciepła i 

spalania paliw. Kto jeszcze nie zdążył to prosił, że jutro rano to złożyć, bo to się może wiązać z 

konsekwencjami finansowymi. Można internetowo złożyć, data wysyłki się liczy. 

Ad 16. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął XLV (45) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 13.00 do godz. 16.35. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


